
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/7031.

Benyújtás dátuma: 2024-02-02 18:27

Parlex azonosító: 344L3DX40001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Vadai Ágnes (DK) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban fellélegezhetnek 2024-ben a tojástermelők?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az agrarszektor.hu oldalon található „Levegőhöz jutnak a tojástermelők idén?„ című cikk szerint „a
zuhanó takarmány-  és  a  normalizálódó energiaárak miatt  2023 a  megnyugvás éve  volt  a  hazai
tojáságazatban, amelynek előnyei idén is érezhetők lesznek a szektorban.”:

„A 2023-as év némileg megnyugvást jelentett a tojástermelők számára, hiszen a takarmányárak
csökkenése  eredményezett  egy  komoly  mérséklődést  a  költségszintet  illetően,  ráadásul  az  év
előrehaladtával az energiaárak is bíztatóbban alakultak – mondta el az Agrárszektornak Pákozd
Gergely.  A  Magyar  Tojóhibrid-tenyésztők  és  Tojástermelők  Szövetségének  alelnöke  hozzátette:
ahogy szépen lassan jöttek ki a 2024-re szóló ajánlatok, mindenki látta, hogy jelentősen csökkenni
fog idén az energiaköltség is. Azok a szereplők, akik olyan méretgazdaságot értek már el,  hogy
tőzsdei áron szerződhettek, még hamarabb megkapták ezt az előnyt.

Jókor kellett venni

Az  alelnök  szerint  ráadásul  összességében  is  kiszámíthatóbb  lett  a  környezet  a  tojástermelők
szempontjából, nem adódott olyan nem várt sokk, ami tovább nehezítette volna a termelést. Tény
ugyanakkor, hogy sok szereplő olyan készletezési stratégiát választott, ami sajnos a drága, 2022-es
gabonára, illetve takarmány-alapanyagokra épített. Ennek oka, hogy egy éve még senki sem tudta,
hogy milyen mennyiségben és milyen áron állnak rendelkezésre az alapanyagok.

Most azt látjuk, hogy ezek a készletek már futnak ki. Megfigyelhető egy ellentét a piacon, azok, akik
nem készleteztek be annyira a drága takarmányból, és emiatt hamarabb el tudták kezdeni használni
az olcsóbb takarmányt, érdemi előnyre tettek szert azokkal szemben, akik komolyan készleteztek,
mert  az  ellátásbiztonságot  helyezték  előtérbe.  Utóbbiak  sokáig  bennragadtak  a  drágább
készleteikkel. Ilyen szempontból kettészakadt a piac. Hasonló történt az energiaáraknál is: azokat,



akik egy éves szerződésben voltak, év végéig nyomta a magas energiaköltség, akik tőzsdei áron
szerződtek, hamarabb érezhették azt, hogy csökkennek a termelési költségek.”

 

Kérdezem Önt:

Valóban fellélegezhetnek 2024-ben a tojástermelők?

 

Budapest, 2024. február 2.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

 

2 


